



**EIU-Paris Campus:** Address: 59 Rue Lamarck 75018 Paris | WhatsApp: +33607591197 | Email: info@eiu.ac

**EIU Branding, Marketing, and Innovation Office:** Address: 4 Francis Street Le2 2BD United Kingdom | WhatsApp: +33607591197 | Email: info@eiu.ac

**EIU Operations HQ:** Address: 496-502, Gaysorn Amarin, 16th Floor, Room No.2.1 Ploenchit Road, Lumpini, Pathumwan, Bangkok 10330, Thailand | Phone: +6622569923 | Email: info@eiu.ac

## FAQ: Why Was EIU-Paris Incorporated in France Yet Does Not Follow the French National Higher Education Framework?

### Strategic Considerations Behind Incorporating EIU-Paris in France

The establishment of the European International University (EIU-Paris) in France was the result of careful and strategic decision-making by its founders, who sought to align the institution with a global vision while navigating the specific opportunities and challenges presented by the French higher education framework. The following considerations were instrumental in shaping this decision:

#### 1. Campus Set-Up Requirements and Market Conditions

The French national higher education framework requires universities to establish physical campuses as part of their operations. However, during the time of EIU-Paris's incorporation in 2018 and onward, market conditions were not conducive for such a large-scale investment. Feasibility studies highlighted the significant financial and logistical challenges of setting up a campus that could align with our international goals. This led the founders to prioritize an agile, scalable model based on innovative online learning rather than a physical campus.

#### 2. Focus on the Growing Online Learning Market

UNESCO has projected the online learning market to grow into a \$325 billion industry by 2025, highlighting the rapid global shift towards digital education. EIU-Paris embraced this emerging trend, positioning itself as a leader in the online learning space. By focusing on flexible, technology-driven delivery, EIU-Paris aimed to address the needs of a diverse global student body, enabling access to high-quality education irrespective of geographical or socio-economic barriers.

#### 3. French Medium Requirement vs. International Student Target

France's national higher education framework emphasizes the use of French as the primary medium of instruction. While this supports national integration, it was not aligned with EIU-Paris's core mission of catering to international students worldwide. French speakers represent only approximately 3% of the global population, significantly limiting the university's outreach and ability to enroll a diverse global audience. By adopting English as the primary medium of instruction, EIU-Paris ensured broader accessibility and appeal to international students.

#### 4. Degree Type for Global Acceptability

The founders recognized that the "French degree" model, while prestigious, may not align with global standards or expectations in key international markets. To ensure wider acceptability of its qualifications, EIU-Paris opted for an "international degree" type that adheres to global standards. This approach facilitates easier recognition and acceptance of EIU-Paris qualifications by employers, academic institutions, and regulatory bodies worldwide.

#### 5. Focus on International Accreditations

Given the above considerations, EIU-Paris prioritized obtaining international accreditations for the institution and its programs. These accreditations ensure that the university's standards meet or exceed global benchmarks, enhancing the credibility and portability of its qualifications. This strategic focus reflects EIU-Paris's commitment to excellence and its mission to provide high-quality education accessible to students across the globe.

In summary, the decision to incorporate EIU-Paris under the French Education Act L444 license was guided by the founders' commitment to creating a truly international university that aligns with the evolving dynamics of global education. By focusing on online learning, English as the medium of instruction, internationally recognized degree types, and global accreditations, EIU-Paris has positioned itself as a forward-thinking institution catering to the diverse needs of learners worldwide.

## FAQ : Pourquoi EIU-Paris a-t-elle été incorporée en France sans suivre le cadre national français de l'enseignement supérieur ?

### Considérations stratégiques derrière l'incorporation d'EIU-Paris en France

La création de l'European International University (EIU-Paris) en France a été le résultat de décisions stratégiques réfléchies prises par ses fondateurs, qui cherchaient à aligner l'institution sur une vision globale tout en naviguant les opportunités et défis spécifiques du cadre de l'enseignement supérieur français. Les considérations suivantes ont été essentielles dans cette décision :

#### 1. Exigences de mise en place de campus et conditions du marché

Le cadre national de l'enseignement supérieur français exige que les universités établissent des campus physiques dans le cadre de leurs opérations. Cependant, au moment de l'incorporation d'EIU-Paris en 2018 et au-delà, les conditions du marché n'étaient pas favorables à un investissement de cette envergure. Les études de faisabilité ont mis en évidence les défis financiers et logistiques significatifs de la création d'un campus pouvant s'aligner sur nos objectifs internationaux. Cela a conduit les fondateurs à privilégier un modèle agile et évolutif basé sur l'enseignement en ligne innovant plutôt qu'un campus physique.

#### 2. Focus sur le marché croissant de l'apprentissage en ligne

L'UNESCO a projeté que le marché de l'apprentissage en ligne atteindra 325 milliards de dollars d'ici 2025, soulignant le changement global rapide vers l'éducation numérique. EIU-Paris a embrassé cette tendance émergente, se positionnant comme un leader dans l'espace de l'apprentissage en ligne. En se concentrant sur une offre flexible et technologique, EIU-Paris a cherché à répondre aux besoins d'un corps étudiant mondial diversifié, permettant l'accès à une éducation de haute qualité indépendamment des barrières géographiques ou socio-économiques.

#### 3. Exigence de la langue française vs. public étudiant international

Le cadre de l'enseignement supérieur en France met l'accent sur l'utilisation du français comme langue principale d'enseignement. Bien que cela soutienne l'intégration nationale, cela ne correspondait pas à la mission principale d'EIU-Paris de s'adresser aux étudiants internationaux du monde entier. Les francophones représentent seulement environ 3 % de la population mondiale, limitant considérablement la portée de l'université et sa capacité à recruter un public diversifié. En adoptant l'anglais comme langue principale d'enseignement, EIU-Paris a garanti une accessibilité et un attrait plus large pour les étudiants internationaux.

#### 4. Type de diplôme pour une acceptabilité mondiale

Les fondateurs ont reconnu que le modèle de "diplôme français", bien que prestigieux, pourrait ne pas s'aligner avec les standards ou attentes globaux dans les principaux marchés internationaux. Pour assurer une acceptabilité plus large de ses qualifications, EIU-Paris a opté pour un type de diplôme "international" qui respecte les normes mondiales. Cette approche facilite la reconnaissance et l'acceptation des qualifications d'EIU-Paris par les employeurs, les institutions académiques et les organismes de réglementation dans le monde entier.

#### 5. Accent sur les accréditations internationales

Compte tenu des considérations ci-dessus, EIU-Paris a donné la priorité à l'obtention d'accréditations internationales pour l'institution et ses programmes. Ces accréditations garantissent que les standards de l'université respectent ou dépassent les normes mondiales, renforçant la crédibilité et la portabilité de ses qualifications. Cet accent stratégique reflète l'engagement d'EIU-Paris envers l'excellence et sa mission de fournir une éducation de haute qualité accessible aux étudiants à travers le monde.

Disclaimer

EIU-Paris is a private education establishment authorized by the French Ministry of National Education, Higher Education, Research, and Innovation in accordance with the French Education Act (Code de l'Éducation Articles L444-1 to 444-11 and R444-1 to 444-28). Our institution was founded with a vision to offer international-type programs and qualifications to the global student market. Given our international focus, our degrees do not fall under the jurisdiction of the French national accreditation body. However, EIU-Paris seeks and has obtained international accreditation to ensure that all our programs meet high standards of quality. Learn more by visiting <https://eiu.ac/recognition-and-accreditation/>.



Academic Development



Employability





**EIU-Paris Campus:** Address: 59 Rue Lamarck 75018 Paris | WhatsApp: +33607591197 | Email: info@eiu.ac

**EIU Branding, Marketing, and Innovation Office:** Address: 4 Francis Street Le2 2BD United Kingdom | WhatsApp: +33607591197 | Email: info@eiu.ac

**EIU Operations HQ:** Address: 496-502, Gaysorn Amarin, 16th Floor, Room No.2.1Ploenchit Road, Lumpini, Pathumwan, Bangkok 10330, Thailand | Phone: +6622569923 | Email: info@eiu.ac

## EIU Degree Acceptance Worldwide

As clearly and transparently mentioned on our website, EIU-Paris operates under French authorization as a private higher education institution. While this authorization allows us to legally deliver academic programs and confer degrees, our programs are offered exclusively in English, and our degrees are not classified as traditional French-type degrees. Consequently, EIU degrees may not automatically be recognized as nationally accredited degrees in some countries, particularly for public sector employment or regulated professions.

Many countries follow conventional frameworks that require degrees to align with specific national standards, including language of instruction, program structure, and local accreditation. For instance, some countries require programs to be delivered in the national language or degrees to meet specific national qualification frameworks to be eligible for public sector recognition.

However, recognition of EIU degrees remains feasible in contexts where authorities or employers adopt a more open-minded and globally oriented perspective. EIU degrees are highly valued in the private sector and by organizations with an international outlook. Our qualifications are supported by robust international accreditations, such as ASIC accreditation (UK), which demonstrates compliance with recognized global academic standards.

Additionally, EIU-Paris has gained global recognition for its excellence in education. It was ranked among the Top 51 B-Schools in the world for 2024 by CEOWORLD Magazine, reflecting our growing reputation for high-quality academic programs. EIU-Paris also holds a perfect 5 out of 5 QS Star Rating, exceeding expectations in criteria such as teaching quality, academic development, inclusivity, graduate employability, and online learning, further underscoring our commitment to excellence and international credibility.

Moreover, EIU-Paris is affiliated with prestigious organizations such as ECBE, ATHEA, and BGA, and is a candidate for ACBSP (US) programmatic accreditation for its BBA, MBA, and DBA programs. These affiliations and accreditations affirm our standing as a globally recognized institution offering degrees that meet international standards.

We strongly encourage all current, past, and prospective students to verify specific recognition criteria with relevant local authorities, employers, or licensing bodies in their respective countries. EIU-Paris remains committed to delivering globally relevant education tailored to the needs of working professionals, emphasizing practical skills and internationally respected qualifications.

### Very Important Note

We are not interested in pursuing accreditation from the French Ministry of Higher Education. While we are fully authorized and operate under both the National Education and Higher Education Ministries in France, our primary focus has always been on maintaining and expanding our international accreditation.

Our vision and efforts are centered on ensuring that we meet global academic standards and appeal to an international audience, rather than being confined to national regulatory frameworks. This strategic choice allows us to serve a diverse and global student body effectively.

We kindly request that you fully read and understand this distinction before making any decisions or assumptions. Thank you for your attention to this matter and for aligning with our institutional priorities.

En résumé, la décision d'incorporer EIU-Paris sous la licence de l'Acte L444 de l'éducation française a été guidée par l'engagement des fondateurs à créer une université véritablement internationale qui s'aligne avec les dynamiques évolutives de l'éducation mondiale. En se concentrant sur l'apprentissage en ligne, l'anglais comme langue d'enseignement, les types de diplômes reconnus internationalement et les accréditations globales, EIU-Paris s'est positionnée comme une institution avant-gardiste répondant aux besoins divers des apprenants à travers le monde.

## Acceptation des diplômes d'EIU dans le monde

Comme mentionné clairement et en toute transparence sur notre site, EIU-Paris opère sous autorisation française en tant qu'institution d'enseignement supérieur privé. Bien que cette autorisation nous permette de délivrer légalement des programmes académiques et de conférer des diplômes, nos programmes sont offerts exclusivement en anglais, et nos diplômes ne sont pas classifiés comme des diplômes de type traditionnel français. En conséquence, les diplômes d'EU peuvent ne pas être automatiquement reconnus comme diplômes accrédités nationalement dans certains pays, en particulier pour les emplois du secteur public ou les professions réglementées.

De nombreux pays suivent des cadres conventionnels qui exigent que les diplômes soient conformes à des normes nationales spécifiques, y compris la langue d'enseignement, la structure du programme et l'accréditation locale. Par exemple, certains pays exigent que les programmes soient dispensés dans la langue nationale ou que les diplômes répondent à des cadres de qualification nationaux spécifiques pour être éligibles à la reconnaissance dans le secteur public.

Cependant, la reconnaissance des diplômes d'EU reste possible dans des contextes où les autorités ou les employeurs adoptent une perspective plus ouverte et orientée vers le monde. Les diplômes d'EU sont très appréciés dans le secteur privé et par les organisations ayant une vision internationale. Nos qualifications sont soutenues par des accréditations internationales solides, telles que l'accréditation ASIC (Royaume-Uni), qui démontre la conformité avec les standards académiques mondiaux reconnus.

De plus, EIU-Paris a acquis une reconnaissance mondiale pour son excellence en éducation. Elle a été classée parmi les 51 meilleures écoles de commerce au monde pour 2024 par le magazine CEOWORLD, reflétant notre réputation croissante pour des programmes académiques de haute qualité. EIU-Paris détient également une évaluation parfaite de 5 étoiles sur 5 par QS Star Rating, dépassant les attentes dans des critères tels que la qualité de l'enseignement, le développement académique, l'inclusivité, l'employabilité des diplômés et l'apprentissage en ligne, renforçant encore notre engagement envers l'excellence et la crédibilité internationale.

### Note très importante

Nous ne sommes pas intéressés par l'accréditation du Ministère français de l'Enseignement supérieur. Bien que nous soyons pleinement autorisés et opérons sous les Ministères de l'Éducation Nationale et de l'Enseignement Supérieur en France, notre principal objectif a toujours été de maintenir et d'étendre notre accréditation internationale.

Notre vision et nos efforts sont centrés sur le respect des standards académiques mondiaux et l'attrait pour un public international, plutôt que d'être confinés aux cadres réglementaires nationaux. Ce choix stratégique nous permet de servir efficacement une population étudiante diversifiée et mondiale.

Nous vous prions de bien vouloir lire attentivement et comprendre cette distinction avant de prendre toute décision ou d'émettre des suppositions. Merci pour votre attention à cette question et pour votre alignement avec nos priorités institutionnelles.

### Disclaimer

EIU-Paris is a private education establishment authorized by the French Ministry of National Education, Higher Education, Research, and Innovation in accordance with the French Education Act (Code de l'Éducation Articles L444-1 to 444-11 and R444-1 to 444-28). Our institution was founded with a vision to offer international-type programs and qualifications to the global student market. Given our international focus, our degrees do not fall under the jurisdiction of the French national accreditation body. However, EIU-Paris seeks and has obtained international accreditation to ensure that all our programs meet high standards of quality. Learn more by visiting <https://eiu.ac/recognition-and-accreditation/>.



Academic Development



EXCELLENT



European Council for Business Education



Employability

